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Osa võtsid: Piret Kozlovski, Maris Tee, Jaanika Uudam, Ene Runno, Erika Tiiman, Sandra 

Kroon, Helin Kitsing 

Puudus: Rauno Karro, Evelin Kostabi, Maie Otsa 

Kutsutud: direktor Triin Lõbu, haridusosakonna juhataja Mai Aasjõe, haridus ja noorsootöö 

komisjoni esimees Sirje Jõgiaas, 

Külalised: vallavanem Priit Lomp 

 

Päevakord: 

1. Ülevaade tekkinud olukorrast - miks ja kuidas edasi. 

 

1. Ülevaade tekkinud olukorrast- miks ja kuidas edasi. 

 

Hoolekogu esimees kutsus kokku erakorralise koosoleku, sest tema poole on pöördunud 

murelikud vanemad - õpetajad lahkuvad, mis põhjustel vanemad ei tea. On jäänud mulje, et 

lahkuvad õpetajad, kellega on lastel hea kontakt. Kas sel juhul ei peaks andma õpetajatele 

võimalust? Õpetajate puudus on üle Eesti, kas meie koolil on kohe uued õpetajad võtta? 

Hoolekogu soov on saada olukorrast ülevaade.  

 

Arutelu oli sisutihe ning sisaldas privaatseid isikuandmeid. Seetõttu on alljärgnevalt välja 

toodud erinevate osapoolte sõnavõtud kokkuvõtvas vormis. 

 

P. Lomp: Uuringud näitavad, et viimaste aastatega on langenud õpilaste hinnang selle kohta, 

kuidas nad ennast kooli keskkonnas tunnevad.  

Õpetajate värbamisega ollakse raskes olukorras, sest kooli maine on saanud kannatada. 

Ootus uuele juhile on olla muutuste elluviia.  

 

M. Aasjõe: Palju õpetajate liikumisi tekib näiteks tähtajaliste lepingutega, mis tähendab, et 

õpetaja ei vasta kvalifikatsioonile. Paljud õpetajad on noored ning õpetajate elulised valikud 

(nt elukoha vahetus, pere järelkasv) tekitavad samuti liikumisi koolis.  

 

E. Tiiman: Rahuloluküsitluse tulemust mõjutas ka probleemne klass, milles küsitlus läbi 

viidi. Kahel viimasel aastal on palju tegeletud vaimse tervise edendamisega. Õpetajate 

esindajana saan edasi öelda, et koolis on olukord ärev. Direktor on palunud mul lahkuda.  

 



E. Runno: Saan samuti öelda, et õpetajate seas on teadmatus ja ärevus. Kevadel (2022) oli 

teada, et uus direktor on kooli muutuseid toomas, kuid keegi ei tea täpselt milliseid. See 

tekitab teadmatust. 

 

P.Lomp: Võtame uue inimese tööle ja ütleme, et midagi ei tohi muuta? Kui sa proovid teha 

teistsugust tulemust samasuguste meetodite ja inimestega, siis uut tulemust ei tule. Kui tuleb 

uus juht, võibki tekkida olukord ja tunne, et ikka liigutakse vales suunas. 

 

S. Kroon: Õpilasesindus viis 8-12 klassi õpilaste seas läbi küsitluse rahulolu kohta. Jäi 

kõlama, et ka õpilased on teadmatuses – õpetajad vahetuvad, stressitase kõrge, õpikoormus 

suur, uute õpetajate ebapädevus.  

Probleemkoht on järelevastamine ühel päeval nädalas (reede). Kui olla pikalt haige, siis 

erinevad vastamised kuhjuvad.  

T. Lõbu: Õpetajate seas on kokkulepe selles osas, et kui õpilane on olnud pikalt haige, siis 

õpetaja leiab õpilase jaoks vastamiseks sobiva aja.  

 

Küsimus mitmelt: Kas keskkool jääb?  

Valla esindajad: Keskkool jääb! 

 

P. Kozlovski: Väljaspool kooli on lapsevanemad, kes ootavad samuti infot, mis siin koolis 

muutub.  

 

P. Kozlovski: Kas üldkoosolekul vastatakse ka nendele küsimustele, mida vanemad esitavad 

vahetult suuliselt? 

T. Lõbu: Vastata saab üldist olukorda puudutavatele küsimustele. Kui lapsevanem soovib 

küsida oma lapse või temaga seonduva kohta, siis on ta oodatud minu poole pöörduma. 

Isiklikele küsimustele (konkreetset õpilast või õpetajat puudutav), ei saa üldkoosolekul 

avalikult vastata. 

 

Ettepanekud, kuidas edasi: 

P.Lomp: Tuleb veel vestleda (koolijuhil) õpetajatega ning õpetajate ärevustaset maandada.  

Samuti tuleb tuua rahu kogukonda – avalik pöördumine kooli kodulehe ja e-kooli kaudu 

enne üldkoosolekut (15.02.2023). 

S. Jõgiaas: Õpilaste küsitlusest kumas läbi palju pretensioone õpetajate suunas (nt vastamine 

ühel päeval nädalas). Õpilasesindus peaks saama kokku õpetajatega ning probleemidest 

rääkima. 

M. Aasjõe: Tuleks appi võtta välisnõustaja? Tuge vajavad nii õpilased kui õpetajad. Tuleks 

olla vastutustundlik ka enda kommunikatsiooni osas – mitte anda välja vastuolulisi signaale 

(ühele üks jutt, teisele teine). 

Küsitluse läbiviimine oli hea mõte ning see annab mingi pildi, kuid see ei anna ülevaadet 

põhjustest. Küsimustik peaks olema täpsem ning seda võiks korrata õpetajate- õpilaste 

koostöös.  

 

P. Kozlovski: Vaja on suhelda kõikide osapooltega. Aitäh ja liigume paremas suunas.  

 

Koosoleku lõpp kell 18.30 

 

Koosoleku  juhataja                                          Protokollija     

Piret Kozlovski                Maris Tee    

   


